



Inter-Parliamentary Union  
For democracy. For everyone.

جنيف 16 آب/أغسطس 2018

عزيزتي السيدة الرئيس،

عزيزي السيد الرئيس،

يعتبر المنتدى العالمي للاستثمار المنبر العالمي الأبرز للاستثمار والتنمية. يضع المنتدى الذي يعقده مؤتمر الأمم المتحدة للتجارة والتنمية، استراتيجيات وحلولاً لتحديات الاستثمار والتنمية العالمية. يقدم فرصة فريدة من نوعها للتأثير على صنع السياسات المتعلقة بالاستثمار، وتشكيل بيئة الاستثمار العالمية، والتواصل مع قادة العالم في مجال الأعمال والسياسة.

سيعقد المنتدى العالمي للاستثمار من 22 إلى 26 تشرين الأول/أكتوبر 2018 في مكتب الأمم المتحدة في جنيف. إنه منظم ضمن إطار الموضوع الشامل الاستثمار في التنمية المستدامة، وسيعالج هذا الحدث الذي يضم أصحاب المصلحة المتعددين التحديات العالمية للاستثمار الدولي في العصر الجديد العولمة والصناعة. ومن المتوقع أن يجمع المنتدى حوالي 5000 مشارك، بما في ذلك رؤساء الدول والحكومات والوزراء وأعضاء البرلمان وكبار رجال الأعمال والمجتمع المدني –تجدون المزيد من المعلومات على الرابط التالي:

<http://worldinvestmentforum.unctad.org/#/ms-1/1>

ويسرنا أن نعلن أن المنتدى العالمي للاستثمار لهذا العام سيضم برنامجاً خاصاً للبرلمانيين من 22 حتى 24 تشرين الأول/أكتوبر. سيبدأ البرنامج في 22 تشرين الأول/أكتوبر بورشة عمل للبرلمانيين حول تمويل أهداف التنمية المستدامة، وسيتابع بجلسة خاصة في 23 تشرين الأول/أكتوبر تركز على تشجيع الحوار مع صانعي السياسات وكبار رجال



الأعمال وسيتيح الفرص للبرلمانيين عبر حضور مجموعة متنوعة من جلسات المنتدى في 24 تشرين الأول/ أكتوبر. إن مشروع البرنامج البرلماني مرفق مع هذه الرسالة.

ويجدونا خالص الأمل في أن يمثّل برلمانكم في المنتدى العالمي للاستثمار وفي الاجتماعات البرلمانية ذات الصلة. ونظراً لطبيعة الحدث ومناقشاته، نشجع، على وجه الخصوص، مشاركة رؤساء اللجان المعنية بالميزانية والشؤون الخارجية.

يمكن التسجيل للمنتدى العالمي للاستثمار على الإنترنت، عبر الرابط التالي:

<http://worldinvestmentforum.unctad.org/2018-registration/>

ستعطى المزيد من المعلومات حول الجلسات البرلمانية في الوقت المناسب.

ويجدونا خالص الأمل في أن يستطيع برلمانكم بإرسال وفد إلى هذا الحدث العالمي المهم.

وتفضلوا بقبول فائق الاحترام،

موخيسا كيتوي	مايكل مولر	غابرييلا كوفيفاس بارون
الأمين العام	المدير العام	رئيس الاتحاد البرلماني الدولي
مؤتمر الأمم المتحدة للتجارة والتنمية	مكتب الأمم المتحدة في جنيف	(التوقيع)
(التوقيع)	(التوقيع)	





Inter-Parliamentary Union  
For democracy. For everyone.



UNOG  
THE UNITED NATIONS OFFICE  
AT GENEVA



UNITED NATIONS  
UNCTAD

Geneva, 16 August 2018

Dear Madam President,  
Dear Mr. President,

The World Investment Forum is the pre-eminent global platform for investment and development. Convened by the United Nations Conference on Trade and Development (UNCTAD), the Forum devises strategies and solutions for global investment and development challenges. It offers a unique opportunity to influence investment-related policymaking, shape the global investment environment, and network with global leaders in business and politics.

The next World Investment Forum will take place from 22 to 26 October 2018 at the United Nations Office in Geneva. Organized under the overall theme *Investing in Sustainable Development*, this multi-stakeholder event will address global challenges for international investment in the new era of globalization and industrialization. The Forum is expected to bring together some 5'000 participants, including heads of State and Government, ministers, members of parliament, business leaders and civil society – more information at <http://worldinvestmentforum.unctad.org/#/ms-1/1>.

We are pleased to announce that this year's World Investment Forum will feature a special programme for parliamentarians from 22-24 October. The programme will start on 22 October with a workshop for parliamentarians on financing of the Sustainable Development Goals (SDGs), continue with a special session on 23 October focused on stimulating dialogue with policy makers and business leaders, and provide opportunities for parliamentarians to attend a variety of Forum sessions on 24 October. A draft parliamentary programme is enclosed with this letter.

We very much hope that your parliament will be represented at the World Investment Forum and our related parliamentary meetings. Given the nature of the event and its discussions, we would particularly encourage participation by Chairs of Budget and Foreign Affairs Committees.

Registration for the World Investment Forum can be completed online at <http://worldinvestmentforum.unctad.org/2018-registration/>. Further information about the parliamentary sessions will be shared in due course.

We very much hope that your parliament will be able to send a delegation to this important global event.

Yours sincerely,

Gabriela Cuevas Barron  
IPU President

Michael Møller  
Director-General  
United Nations Office at Geneva

Mukhisa Kituyi  
UNCTAD Secretary-General